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کوتاه اقتصادی

* یک عضو ش��ورای رقابت با اش��اره به لغو انحصار واردات خودرو گفت: براساس 
بخشنامه جدید هر کسی می تواند ثبت سفارش کند و خودروی خارجی وارد کشور 
کند. این عضو ش��ورا در گفت وگو با ایس��نا، درباره طرح واردات خودرو در جلسه 
شورای رقابت گفت: ما هفته قبل درباره نمایندگی هایی که خودروی خارجی وارد 
می کردند و شامل 35 نمایندگی می شدند اعتراض کردیم که باید این موضوع از 
انحصار خارج شود و فضا رقابتی باشد. حاصل این اعتراض جلسه حضور با آقای 
نعمت زاده و طرح موضوع با ایش��ان ش��د و ما به این موضوع اشاره کردیم که هر 
ایرانی باید بتواند براس��اس ش��اخص ها و تعرفه ها خودروی مورد نظر خود را وارد 
کند، بنابراین ایش��ان بخش نامه ای صادر کردند که از 30 بهمن 1393 هر ایرانی 
می توان��د از طری��ق گمرک خودرو مورد نظر خود را وارد کند، بنابراین موضوع از 

دستور جلسه شورای رقابت خارج شد.
* یک شرکت خودرویی برای مشتریانی که اقدام به خرید یک مدل خاص 
از خودروهای این شرکت کنند 1000 لیتر بنزین در نظر گرفته است. این 
شرکت خودرویی اعلام کرده به خریداران این خودرو که با قیمتی حدود 
70 میلیون تومان به فروش می رسد 1000 لیتر بنزین رایگان برای سفرهای 
نوروزی هدیه می دهد. این ش�رکت خودرویی با ارس�ال پیامک اقدام به 
اطلاع رس�انی درباره جایزه ویژه خود کرده و به نظر می رس�د با توجه به 
محدودیت های موجود بهای بنزین را به خریداران پرداخت خواهد کرد.

* مشاور وزیر نیرو در مورد صادرات آب بسته بندی اظهار کرد: با کشورهایی چون 
کویت و قطر مذاکراتی در زمینه صادرات آب انجام دادیم. اس��ماعیل محصولی، 
در مورد احتمال واردات آب  بسته بندی پس از تفکیک آب شرب و بهداشتی به 
دلیل حفظ کیفیت آب شرب، گفت: تاکنون بحث واردات آب مطرح نشده است. 
وی افزود: بعید می دانم آب بس��ته بن��دی وارد کنیم چرا که ظرفیت های خوبی 

در کشور وجود دارد و می توان حجم تولید آب بسته بندی را افزایش نیز داد.

مدی�رکل اعتبارات بان�ک مرک�زی در واکنش به اظهارات حس�ین 
صمصامی سرپرس�ت اسبق وزارت اقتصاد در خصوص عدم نظارت بانک 
مرکزی در پرداخت تس�هیلات 6500 میلیارد تومانی پاسخی در سه بند 

ارائه کرد.
ب��ه گزارش خبرگزاری فارس، س��یدعلی اصغر میرمحمد صادقی در واکنش 
به اظهارات حس��ین صمصامی سرپرس��ت وقت وزارت امور اقتصادی و دارایی در 
دولت نهم، در خصوص حجم معوقات بانکی و مسائل و مشکلات مترتب  بر آن، 

توضیحاتی ارائه کرد.
در این توضیحات که در سایت بانک مرکزی منتشر شده،  آمده است: اقتصاد 
کش��ور »بانک محور« است و شبکه بانکی بخش عمده ای از نیازهای پولی و مالی 
کشور را در تمام بخش ها تامین کرده است به نحوی که بسیاری از دستاوردهای 
فعلی کش��ور در قال��ب طرح های عمرانی، ملی، خصوصی و ... حاصل مش��ارکت 

شبکه بانکی کشور است.
مطالبات غیرجاری بانک ها نیز یکی از چالش های پیش روس��ت که با کمک 
س��ایر بخش ها از جمله قوه قضائیه بایس��تی به دنبال کاهش آن باشیم. در پاسخ 
به اظهارات سرپرس��ت وقت وزارت امور اقتصادی و دارایی در دولت نهم باید به 

نکات زیر توجه کرد:
1- عمده تس��هیلات مطروحه مربوط به اوایل دهه 80 بوده که یا بخش��ی از 
آن در زمان تصدی سرپرس��تی ایش��ان در وزارت امور اقتصادی و دارایی و یا در 
دولت های نهم و دهم پرداخت ش��ده است و متاس��فانه این موضوع به گونه ای از 
جانب ایشان طرح شده و اینگونه به ذهن خواننده متبادر می شود که کل این مبلغ 
در طول یکی دو سال اخیر و یا در طول عمر دولت یازدهم پرداخت شده است.

2- بخش زیادی از مبلغ ذکر شده بابت سود دوران گذشته و حال است که 
مبلغ را به سقف مورد نظر رسانده است، این در حالی است که تسهیلات پرداختی 
بسیار کمتر از مبلغ مورد نظر بوده و بخش عمده ای از آن در قالب سود محاسبه 
و به مبلغ مذکور اضافه ش��ده اس��ت. ضمن اینکه رقم اشاره شده صرفا مربوط به 
تس��هیلات یک نفر  از یک بانک نیس��ت بلکه تسهیلاتی است که به بیش از 10 

شرکت مرتبط با یک گروه صنعتی پرداخت شده است.
3- در نهایت ذکر این نکته ضروری است که بانک ها از طریق مراجع قانونی 
پیگیر وصول مطالبات خود هس��تند و با معاض��دت و پیگیری های قاطع مراجع 

قضایی، اقدامات لازم انجام و نتایج مثبت و موثر حاصل خواهد شد.

رئیس شورای هماهنگی بانکهای دولتی اذعان کرد تسهیلات بانکی 
در برخی موارد بدون دریافت وثیقه کافی ارائه شده است.

عبدالناصر همتی در گفت وگو با ایرنا درباره وصول مطالبات معوق بانکی گفت: 
وضعیت این مطالبات به گونه ای است که گاهی خود بانک ها نیز برای دریافت آنها 
با مش��کل مواجه می ش��وند زیرا در برخی از موارد تسهیلات بدون دریافت وثیقه 

کافی ارائه و یا آنکه تسهیلات در محلی دیگر مصرف شده است.
همتی ادامه داد: البته بخش��ی از مشکلات بخش تولید کشور در بازپرداخت 
اقس��اط بانکی س��ه برابر شدن نرخ ارز طی سال های گذشته است و برخی از این 
مش��تریان بانک ها حتی حاضر هس��تند کارخانه های خود را در عوض بدهی به 

بانک ها واگذار کنند.
رئیس شورای هماهنگی بانک های دولتی با تاکید بر اینکه بخشی از بدهی ها 
با مذاکره و طی اقساط چهار تا پنج ساله در حال دریافت است، گفت: هر میزان 

که معوقات وصول نشود باید بازدهی بیشتری دریافت کنیم.
وی در پاسخ به برخی از اتهامات در خصوص جدی نبودن نظام بانکی برای 
وصول مطالبات معوق، ادامه داد: کندی وصول مطالبات به دلیل پیچیدگی پرونده ها 
اس��ت زیرا در برخی از مواقع مدیران بانکی در صورت اتخاذ تصمیماتی از س��وی 

نهادهای نظارتی مورد سوال قرار می گیرند.
همتی گفت: از آنجا که نظام بانکی حدود 95 درصد نقدینگی کشور را مدیریت 
می کند، قبول دارم که تقویت نظارت بانک مرکزی و سامانه ها می تواند سبب کاهش 
فساد در نظام بانکی باشد لذا نظام باید میزان کنترل ها از این بخش را ارتقا بخشد.

رئیس شورای هماهنگی بانک های دولتی با اشاره به اجرایی شدن طرح های 
متعدد در کشور با همکاری بانک ها، خاطرنشان کرد: با وجود سهم بالای بانک ها 
در سرمایه گذاری ها و اجرای طرح های مختلف اما به طور معمول اشاره ای به حضور 

بانک ها در آن پروژه ها نمی شود.
وی در عین حال این تفکر حاکم که اختیارات بانک ها زیاد است و منابع را در 
اختیار مردم قرار نمی دهند، نادرست ذکر کرد و اظهار داشت: هرچند تمام بخش ها 
معتقدند سرمنشا کلیه مشکلات در کشور بانک ها هستند اما باید متذکر شد که 
بانک ها تاکنون همه تلاش خود را برای آبادانی و توسعه کشور انجام داده و می دهند.

وی با اشاره به سه برابر شدن نرخ ارز در کشور در سال های گذشته، تصریح 
کرد: با این اتفاق نیازهای ریالی مردم و بنگاه ها نیز سه برابر شد اما نقدینگی سه 
برابر نشد و به همین دلیل همه فکر می نمایند که بانک ها در انجام وظایف خود 

کوتاهی می کنند.
همت��ی ادامه داد: اگر افکار عمومی و رس��انه ها در جهت تقویت نظام بانکی 
کش��ور حرکت کنند همه منتفع خواهند ش��د زیرا میزان تقاضا برای نظام بانکی 
کشور بسیار زیاد است و اگر تقاضایی برآورده نشود، همه فکر می کنند نظام بانکی 

کشور با مشکل مواجه است.
وی در پاسخ به پرسشی در خصوص دلایل افزایش انتشار اخبار فساد از نظام 
بانکی در س��ال های اخیر، افزود: دخالت در امور بانک ها مهمترین دلیل فساد در 
این بخش طی سال های گذشته بوده است به طوری که اگر به بانک ها سفارشات 
دستوری داده نمی شد، این گونه اتفاقات رخ نمی داد. وی اظهار داشت: بخش زیادی 
از فسادهای بانکی سال های گذشته مربوط به بخش ال. سی ها و گشایش اعتبارات 

بوده به طوری که این تخلفات برای نظام بانکی به معضل تبدیل شده است.
رئیس ش��ورای هماهنگی بانک های دولتی با بیان آنکه به طور حتم این نوع 
فس��ادها از این به بعد در نظام بانکی کش��ور کم می شود، تصریح کرد: احتیاط و 
مراقبت در بانک های کشور افزایش یافته و به همین دلیل امیدواریم دیگر شاهد 

بروز این نوع اتفاقات نباشیم.

رئی�س اتحادیه صادرکنندگان نرم افزار خواس�تار تدوین نقش�ه راه 
تولید و صادرات نرم افزار کش�ور ش�د و گفت: تولی�د نرم افزار به عنوان 
یک صنعت س�بز در دنیا شناخته ش�ده که باعث درآمدزایی بی نظیری 

در کشورها می شود.
محمدرض��ا طلایی  گفت: هم اکنون اگرچه کش��ور در زمینه تولید نرم افزار 
پیش��رفت های مناس��بی داش��ته اس��ت، اما هنوز مش��کلات فراوانی پیش روی 
صادرکنندگان و تولیدکنندگان این رشته قرار دارد که به نظر می رسد دولت باید 

توجه بیشتری به حل و فصل آنها داشته باشد.
رئیس اتحادی��ه صادرکنندگان نرم افزار افزود: تصمیم گیری در مورد تولید و 
صادرات نرم افزار نیازمند تدوین نقش��ه راه این صنعت اس��ت و این در ش��رایطی 
اس��ت که در دنیا، صنعت آی تی و تولید نرم افزار را به عنوان یک صنعت س��بز 
می شناسند که علی رغم اینکه از منابع طبیعی استفاده نمی کند، تخریب محیط 
زیست را نیز در پی ندارد و تنها حاصل اندیشه متخصصانی است که عملکرد آنها 

باعث درآمدزایی می شود.
وی تصریح کرد: صنعت آی تی می تواند موانع و مشکلات بسیاری از حوزه های 
کشور از جمله حمل و نقل، بهداشت و درمان و حتی سلامت را حل کند، این در 
حالی اس��ت که این صنعت به شدت اشتغالزا است و در صادرات غیرنفتی کشور 

می تواند نقش موثری داشته باشد.
به گفته طلایی، هم اکنون دیپلماسی کشور باید نرم افزار را به عنوان یکی از 
تولیدات ایران مطرح کرده و از پتانس��یل سفارتخانه ها برای معرفی دستاوردهای 
متخصص��ان ایرانی در ح��وزه تولید نرم افزار و صنعت آی تی، اس��تفاده کند. وی 
اظهار داش��ت: سازمان توس��عه تجارت نیز می تواند حمایت های غیرمستقیمی را 
برای حضور تولیدکنندگان ایرانی در نمایشگاه های معتبر دنیا و تبلیغ جمهوری 
اسلامی ایران در نظر بگیرد و برای اعزام و پذیرش هیئت های تجاری در این رشته 

تولیدی، یارانه در نظر گیرد.
رئیس اتحادیه صادرکنندگان نرم افزار با اشاره به اینکه اگر دولت می خواهد 
صادرات نرم افزار را رونق دهد، باید قوانین و مقررات مناسبی وضع کند و اجازه 
دهد که صادرات نرم افزار رونق بگیرد، اظهار داشت: وقتی سرمایه گذاران به حوزه 
صادرات و تولید نرم افزار ورود کنند، عملا فضا رقابتی شده و کیفیت محصولات نیز 
ارتقا می یابد، بنابراین تولیدات ایرانی آماده حضور در بازارهای جهانی خواهند شد.

رئیس اتحادیه صادرکنندگان نرم افزار خواستار شد

تدوین نقشه راه تولید و صادرات نرم افزار 

بانک مرکزی:

بخش عمده بدهی معوق ۶۵۰۰ میلیارد تومانی 
مربوط به سود است

اذعان یک مدیر ارشد بانکی:

تسهیلات بانکی در برخی موارد 
بدون دریافت وثیقه کافی ارائه شده است

رئیس اتاق اصناف ایران از افتتاح نمایشگاه فصلی بهاره در سه نقطه 
تهران خبر داد.

علی فاضلی در گفت وگو با خبرگزاری فارس،  گفت: از دیروز به مدت 10 روز 
نمایشگاه کالاهای اساسی، لوازم خانگی، پوشاک، کیف و کفش و آجیل و خشکبار 
را با تخفیف 15 تا 40 درصدی به مردم ارائه خواهند کرد. وی افزود: همچنین مرغ، 
گوشت، برنج و روغن با تخفیف 5 تا 10 درصد عرضه خواهد شد.وی در پاسخ به 
اینکه دیروز در منطقه ارم ظاهرا درگیری بین غرفه ها رخ داده که منجر به تنش 
و شکس��ت شیش��ه شده بود توضیحاتی ارائه داد و گفت: به دلیل منطقه مطلوب 
جغرافیای��ی ارم و تقاض��ای زیاد برای گرفتن غرفه برخی افراد در کنار غرفه داران 
دس��ت فروشی می کنند که این مس��ئله موجب نارضایتی غرفه داران و در نهایت 
درگیری میان آنها ش��ده است. وی اضافه کرد: ما موضوع را بارها به دستگاه های 
ذیربط اطلاع داد ه ایم، اما نمی دانیم چرا برخورد قاطعی با این قضیه نمی ش��ود و 
می گویند فعالیت دست فروشان حول و حوش نمایشگاه اشکالی ندارد. رئیس اتاق 
اصناف ایران در پاسخ به اینکه با توجه به کمبود فضای نمایشگاهی چه برنامه ای 
برای سروسامان دادن این نمایشگاه ها دارید، گفت: با شهرداری توافق کرده ایم تا 
دو قطعه زمین یکی در منطقه 22 و یکی در ش��رق تهران در اختیار اصناف قرار 
دهد تا مکان دائمی برای نمایشگاه های فصلی ساخته شود و امیدواریم این مسئله 
حل ش��ود. بنابر این گزارش، نمایشگاه های بهاره از 8 تا 25 اسفند ماه به صورت 
دوره های 10 روزه در سراسر کشور از جمله تهران برپا شده و کالاهای اساسی و 

مورد نیاز ایام عید را با تخفیف ویژه در اختیار مردم قرار می دهد.

رئیس اتاق اصناف خبر داد

آغاز به کار نمایشگاه های بهاره 
در 3 نقطه تهران

تولید گاز از بزرگترین فاز گازی پارس جنوبی که توس�ط متخصصان 
داخلی توسعه یافت در شهریورماه سال 94 کامل خواهد شد.

به گزارش خبرگزاری فارس، در هفته های اخیر بحث های زیادی درمورد فاز 
12 پارس جنوبی مطرح شد و درحالی که مسئولان فعلی صنعت نفت کشور خود 
را برای افتتاح نمایشی فاز 12 آماده می کردند به یکباره رئیس جمهور از رفتن به 

این مراسم نمایشی در عسلویه سرباز زد.
برخی از رسانه ها و مسئولان با عنوان »افتتاح تشریفاتی فاز 12 پارس جنوبی« 
که دقیقاً چند روز قبل از برگزاری این مراس��م منتش��ر ش��ده بود را باعث نرفتن 
رئیس جمهور به این مراس��م دانس��تند، به همین دلیل پس از لغو این مراس��م با 
گزارش ها و مصاحبه های مختلف به دنبال این بودند که اعلام کنند دلیل لغو سفر 

رئیس جمهور به عسلویه چیز دیگری است.
برهمین اس��اس در خبرها و گزارش های خود اعلام می کردند فاز 12 پارس 
جنوبی آماده بهره برداری است و به هیچ عنوان افتتاح آن جنبه سیاسی ندارد. اما 
در سفری که اخیراً یک تیم رسانه ای برای بازدیدی از فاز 12 پارس جنوبی داشت 
محمدجواد شمس مدیرعامل شرکت پتروپارس )مجری فاز 12 پارس جنوبی( در 
جمع خبرنگاران اعلام کرد: درحال حاضر تولید گاز از سه سکوی تولیدی فاز 12 
پارس جنوبی مجموعاً حدود 50 میلیون مترمکعب در روز است، که تا شهریور ماه 
1394 میزان تولید گاز از این فاز به 62 میلیون مترمکعب در روز خواهد رسید.

این صحبت های مدیرعامل ش��رکت پتروپارس درحالی مطرح می ش��ود که 
مدیران صنعت نفت بارها از تولید و شیرین سازی گازبه میزان بیش از 70 میلیون 
مترمکع��ب فارغ از اینکه این حجم گاز به صورت کامل از چاه های بزرگترین فاز 
گاز میدان پارس جنوبی تولید نمی شود و بخشی از آن از فازهای 6 و 7 و 8 پارس 
جنوبی به منظور شیرین سازی به پالایشگاه فاز 12 منتقل می شود، خبر داده بودند.

این گزارش حاکی اس��ت اخیراً مس��ئولان دولت یازدهم اع��لام کرده اند فاز 
12 در موعد مقرر افتتاح خواهد شد اما هرگز اعلام نکرده اند که موعد مقرر چه 
زمانی است که با شفاف سازی صورت گرفته توسط مدیرعامل شرکت پتروپارس 
به نظر می رسد در شهریور و یا مهرماه سال 94 بزرگترین فاز پارس جنوبی توسط 
رئیس جمهور محترم به بهره برداری خواهد رس��ید، افتتاح این فاز در موعد مقرر 
خود نش��ان از توانمندی پیمانکاران داخلی در توسعه صنعت نفت دارد و به نظر 
می رسد می توان بدون حضور شرکت های خارجی که منتظر لغو کامل تحریم ها 

برای ورود به ایران هستند صنعت نفت را توسعه داد.

زمان افتتاح بزرگترین فاز گازی پارس جنوبی 
به سال آینده موکول شد

در حال�ی که بودج�ه عمرانی 
کش�ور 30 ه�زار میلی�ارد تومان 
اس�ت، می�زان قاچ�اق 60 ه�زار 

میلیارد تومان اعلام شد.
به گزارش ایرنا، رئیس ستاد مرکزی 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز در چهارمین 
نشست دبیران کمیسیون های استانی 
س��تاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز گفت: میزان ریالی قاچاق در کشور 

معادل 60 هزار میلیارد تومان است.
حبیب اله حقیقی اف��زود: این در 
حالی اس��ت که بودجه عمرانی کشور 

فقط 30 هزار میلیارد تومان است.
وی فرم��ان مق��ام معظم رهبری 
در م��ورد مبارزه با قاچ��اق کالا و ارز 
را فرمانی مبارک و همه جانبه دانست 
که در یک صفحه تمام موارد مورد نیاز 
برای مبارزه با درستی و روشنی در آن 

مدنظر قرار گرفته است.

حقیقی همچنین به فرمایش��ات 
معظم له در جمع مردم تبریز و جامعه 
مهندسین در چند روز گذشته اشاره 
ک��رد و اف��زود: ب��ا توجه ب��ه اهمیت 
موضوع مبارزه و پیش��گیری از معضل 
قاچاق و لطم��ات جبران ناپذیر آن بر 
نظام اقتصادی کشور در دو سخنرانی 
چند روز گذش��ته مقام معظم رهبری 
بر مبارزه جدی ب��ا این معضل تاکید 
ش��ده که این تاکی��دات ضمن توجه 
بر اهمیت موضوع تکلیف مس��ئولان 
ای��ن امر را در تحقق منویات معظم له 

سنگین تر می کند.
رئیس جمهوری  وی��ژه  نماین��ده 
ب��ر لزوم مب��ارزه جدی و تم��ام قد با 
معض��ل قاچ��اق تاکید ک��رد و افزود: 
در این رابطه س��تاد مرک��زی مبارزه 
با قاچ��اق کالا و ارز اق��دام به تهیه و 
تدوین برنامه های راهبردی، تش��کیل 

کارگروه های تخصصی براساس ماده 4 
قانون، تهیه بسته های مبارزه موضوعی 
همچون سوخت، اقدامات فرهنگی و 
تبلیغی و اج��رای راهبردهای مبارزه 

همه جانبه کرده است.
حقیقی با ذکر برنامه های راهبردی 
طراح��ی ش��ده در س��تاد مبتنی بر 
برنامه های پیش��گیرانه، گفت: رویکرد 
س��تاد اقدام��ات پیش��گیرانه در کنار 
شناس��ایی، مبارزه و برخورد قاطع با 

دانه درشت های قاچاق است.
وی با اشاره به طراحی راهبردهای 
لازم در جهت تحقق اقتصاد مقاومتی 
ای��ن  براس��اس  گف��ت:  س��تاد،  در 
برنامه ریزی ها تحقق اقتصاد مقاومتی 
در کنار اقدامات پیشگیرانه برای مهار 
قاچاق و برآورده ش��دن منویات مقام 
معظم رهبری صورت گرفته شده است.
رئیس س��تاد مرکزی مب��ارزه با 
قاچاق کالا و ارز عایدات مرزنش��ینان 

از کوله  ب��ری را 30 تا 50 هزار تومان 
اعلام کرد و افزود: آلوده کردن زندگی 
محرومی که تنها برای تامین معیشت 
به قاچاق و کوله ب��ری روی می آورند، 
نادیده گرفتن منزلت و کرامت انسانی 
و از بین بردن کس��ب روزی حلال در 

زندگی این افراد است.
حقیقی با اش��اره به اینکه س��ود 
سرش��ار قاچاق در مرزها نصیب افراد 
پش��ت پرده می ش��ود ادامه داد: این 
روند هزینه های س��نگینی به اقتصاد 

کشور وارد می کند.
رئیس س��تاد مرکزی مب��ارزه با 
قاچاق کالا و ارز به ظرفیت مناس��ب 
موجود در بخش کشاورزی در برخی از 
نقاط مرزی اشاره کرد و گفت: متاسفانه 
این چرخ��ه معیوب در ای��ن مناطق 
موجب شده تا افرادی با داشتن امکان 
کسب روزی حلال اقدام به اجاره دادن 

زمین های کشاورزی خود به هموطنان 
س��ایر استان ها کرده و خود به قاچاق 
روی آوردند که از نظر عرفی و شرعی 
مغایر با فرهنگ دینی کش��ورمان به 

شمار می رود.
حقیقی غیرفعال بودن بازارچه های 
م��رزی و فعالیت کوله ب��ری در همان 
مناطق را مغایر منطق اقتصادی دانست 
و اف��زود: توجه به مس��ئله معیش��تی 
مرزنش��ینان با رویکرد توس��عه پایدار 
مهمترین بخش��ی اس��ت که باید در 

مناطق مرزی مورد توجه قرار گیرد.
آش��یل  پاش��نه  را  قاچ��اق  وی 
شرایط کنونی اقتصاد کشور دانست و 
خاطرنشان کرد: رقم 20 میلیارد دلاری 
قاچاق در سال 92 معادل یک سوم کل 
ص��ادرات و واردات و تجارت رس��می 
کش��ور اس��ت که از تحقق شعار سال 

جلوگیری می کند.

رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز:

میزان قاچاق در کشور ۶۰ هزار میلیارد تومان است

شهرس�ازی  و  راه  مدی�رکل 
استان تهران با اعلام خبر افتتاح 
فاز دوم مس�کن ویژه تهرانسر تا 
هفته آخر اسفند گفت: متقاضیان 
با توجه به قیمت تمام شده واحدها 
مطمئ�ن باش�ند واحدهای�ی که 
خریده ان�د ارزش اف�زوده بالایی 

برای آنها دارد.
فریبرز واحدی درباره گروه هدف 
ای��ن پروژه توضیح داد: مس��کن ویژه 
متفاوت از مس��کن مهر اس��ت و قرار 
بود افرادی که درآمد بالاتری نس��بت 
ب��ه گروه ه��دف پروژه مس��کن مهر 
دارند و امکان انتقال به شهرس��تان ها 
و شهرهای جدید اطراف تهران برای 
آن ها وجود ندارد در آن ساکن شوند.
واحدی ادامه داد: طبق شیوه نامه 
قرار شد متقاضیان مبلغ در نظر گرفته 
ش��ده را در چهار قس��ط 20  میلیون 
تومانی در فاصله های زمانی سه ماهه 
پرداخت کنند و الباقی سهم نقدی را 

قبل از تحویل واحد بپردازند.
واح��دی ادام��ه داد: بع��د از این 
مش��کلاتی که مس��کن ویژه تهرانسر 
پشت سر گذاشت در اوایل سال جاری 
بالاخره کار بطور جدی آغاز شد و در 
حالی که در س��ال های قبل پروژه با 
200 پیمانکار و نیرو در حال اجرا بود 

تعداد نیروهای فعال در ساخت وساز به 
دو هزار و 500 نفر رس��ید تا سرانجام 
در هفته نخست دی ماه امسال مرحله 

نخست واگذاری ها آغاز شد.
وی هدفگ��ذاری اولی��ه برای این 
پروژه را 5 هزار واحد دانست و گفت: 
ب��ا این حال تعداد کل متقاضیانی که 
ش��رایط شیوه نامه را داش��تند، تایید 
صلاحیت ش��دند و توانستند تعهدات 
مال��ی را انجام دهن��د 2 هزار و 310 
نفر بود. ضمن این که با هدف تسریع 
تکمی��ل پروژه، برج های��ی که در این 
سایت تعریف ش��ده بود تغییر ارتفاع 
و تغیی��ر تراک��م دادن��د و در قال��ب 
ساختمان هایی 5 طبقه تعریف شدند.
مدیرکل راه و شهرس��ازی استان 
ته��ران امکانات این پ��روژه را بهتر از 
پروژه مس��کن مهر دانس��ت و گفت: 
برخی به اش��تباه تص��ور می کنند که 
مس��کن ویژه تهرانس��ر نیز در قالب 
مس��کن مهر می گنج��د در حالی که 

اینطور نیست.
به گفت��ه وی،کل واحدهای این 
پروژه به مساحت مفید 105 متر مربع 
و دوخوابه هس��تند، هیچ تس��هیلات 
بانکی برای س��اخت واحدها دریافت 
نش��ده و کاملا متکی ب��ر آورده مردم 

است.

واحدی در پاس��خ به این س��وال 
ک��ه »دلیل اعتراض برخی متقاضیان 
مسکن ویژه بعد از تحویل واحدها چه 
بود؟« گفت: بعد از این که در ماه های 
گذشته 530 واحد مسکونی این پروژه 
را تحویل دادیم متقاضیان این واحدها 
باید قس��ط پنجم را ب��ر طبق قرارداد 
پرداخت و ق��رارداد قطعی را دریافت 

می کردند.
وی به اعتراض هایی که در روزهای 
اخیر نسبت به پروژه مسکن ویژه شد 
اشاره کرد و افزود: واحدهای مسکونی 
دو هزار و 310 متقاضی افتتاح ش��د، 
در حال��ی که تعداد کل معترض ها به 
150 نفر هم نمی رسید و این افتتاح ها 
نمادی��ن نب��ود و بع��د از بهره برداری 

حاشیه سازی هایی انجام شد که برخی 
از مالکان و متقاضیان را نگران کرد. 

وی ادامه داد:معتقدم برخی افراد 
خاص به دنبال ایجاد مشکل هستند 
و می خواهند با سیاه نمایی شرایط را 
به گونه ای جلوه دهند که به نظر برسد 
دولت توانایی تحویل این کار را ندارد.

وی از افتت��اح ف��از دوم مس��کن 
ویژه تهرانس��ر در هفته آخر اس��فند 
هم��راه با تمام��ی امکان��ات و بدون 
هیچ گونه مش��کل خب��ر داد و گفت: 
برخ��ی اعتراض ها که نس��بت به فاز 
نخس��ت پروژه بیان شد برای ما قابل 

اجرا نبود.
وی افزود:ب��رای مثال متقاضیان 
درخواست داش��تند که اقساطی که 

قرار بود در 10 س��ال بپردازند را 15 
س��اله پرداخت کنند و از سوی دیگر 
مبلغ اقساط ماهیانه را کاهش دهند.

وی اضاف��ه ک��رد:در صحب��ت با 
نماینده متقاضیان قول اصلاح شیبی 
که هر س��اله در بازپرداخت ها در نظر 
گرفته ش��ده بود را دادیم، یعنی قرار 
شد از میزان اقساط اولیه کاسته شود 
و طبیعی اس��ت که این روند افزایش 
میزان اقس��اط را در سال های آخر به 

همراه خواهد داشت.
واح��دی درخواس��ت متقاضیان 
برای حذف ضمان��ت معتبر بانکی را 
غیرمنطقی خواند و گفت: سه روش را 
برای تضمین بازپرداخت ها پیش بینی 
کرده بودیم و باید مطمئن می شدیم 
اقساط و پول  عرصه های دولتی کاملا 
پرداخت می شود و طبق روال قانونی 
و مرس��وم خواس��تار ضمانتنام��ه ای 

معتبر شدیم.
مدی��رکل اداره راه و شهرس��ازی 
اس��تان تهران افزود: برخی خواستار 
ویرایش متن ق��رارداد بودند و گمان 
می کردند ق��رارداد یک طرفه تنظیم 
شده اس��ت در حالی که به هیچ وجه 

این ادعا را قبول ندارم.
وی از ق��رار گرفتن قرارداد نهایی 
در سایت مس��کن ویژه تهرانسر خبر 

داد و گف��ت: این قرارداد  در س��ایت 
گذاشته می شود و متقاضیان به ترتیب 
اولویت باید نسبت به پرداخت قسط 
پنج��م خود اقدام کنن��د و واحدهای 
خود را تحوی��ل بگیرند و متقاضیانی 
هم ک��ه اعتراض دارن��د می توانند به 
مراجع قانونی مراجعه کنند و شکایت 
آن ها بطور قانونی و براساس شیوه نامه 
ثبت نام و پیش قرارداد بررسی خواهد 

شد.
واحدی از متقاضیان مسکن ویژه 
تهرانس��ر خواست توجه کنند که این 
پ��روژه و پرداخت ه��ای آن را نباید با 
مس��کن مهر مقایسه کنند و افزود: با 
توجه به گروه هدفی که برای س��اکن 
ش��دن در این واحدها در نظر گرفته 
شده بود در واقع افرادی در پروژه ثبت 
نام کردند که پذیرفته بودند می توانند 

اقساط آن را طبق قرارداد بپردازند.
مدی��رکل اداره راه و شهرس��ازی 
اس��تان ته��ران درباره زم��ان تحویل 
تم��ام واحدها گفت: تم��ام تلاش ما 
این اس��ت که بتوانیم طب��ق قرارداد 
از امضای پیش قرارداد  ت��ا 15 ماه بعد
تمام واحدها را تحویل دهیم و با این 
حساب می توان خرداد ماه سال آینده 
را زمان تحویل نهایی واحدهای مسکن 

ویژه تهرانسر دانست.

مدیرکل راه و شهرسازی استان تهران خبر داد

 افتتاح فاز دوم مسکن ویژه تهرانسرتا هفته آخر اسفند

مدیرعام�ل س�ازمان تأمی�ن 
اجتماعی پاکدس�تی را خط قرمز 
مدیران و کارکنان تأمین اجتماعی 
دانس�ت و گفت: در این سازمان با 
تخلفات مالی بدون اغماض برخورد 
می کنیم. در حوزه درمان با دریافت 
زیرمیزی و در ح�وزه بیمه ای نیز 
ب�ا تخلفات مالی ب�دون اغماض و 

مطابق قانون برخورد می شود.
  سیدتقی نوربخش در جلسه ای 
ب��ا اعضای کانون عالی بازنشس��تگان 

و مس��تمری بگیران تأمین اجتماعی، 
از برنامه ری��زی برای ارتق��اء خدمات 
این س��ازمان در س��ال آینده خبر داد 
و گفت: در س��ال آین��ده زمینه برای 
ارائه خدمات درمان بس��تری رایگان 
به مس��تمری بگیران تأمین اجتماعی 
در مراکز دانش��گاهی فراهم می شود 
و برای مس��کن امید نیز 200 میلیارد 
تومان توسط سازمان تأمین اجتماعی 

در نظر گرفته شده است.
س��اختمان  گف��ت:  نوربخ��ش   

بیمارس��تان های تأمین اجتماعی در 
مشهد، تبریز، اصفهان، اهواز، قائم شهر 
و شیراز مربوط به قبل از انقلاب هستند 
که برای احداث ساختمان های جدید 
برای این بیمارستان ها در حال تلاش 
و برنامه ری��زی هس��تیم و امیدواریم 
سال آینده شاهد آغاز عملیات احداث 
س��اختمان های جدید در این شهرها 

باشیم.
 نوربخش رسیدگی به مسائل بیمه 
شدگان و ارتقاء خدمات را راهبرد اصلی 

این سازمان عنوان کرد و گفت: ما در 
س��ازمان تأمین اجتماعی ب��ه دنبال 
مس��ائل سیاسی و تبلیغاتی نیستیم و 
در تأمین اجتماعی یک باند سیاس��ی 

حاکم نیست.
مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی 
با بیان اینکه سازمانی با گردش مالی 
ح��دود 90 هزار میلی��ارد تومان باید 
دارای انضباط مالی دقیق باشد و چنین 
مجموعه ای برای ارائه خدمات مطلوب 
به بیمه ش��دگان و ذینفعان، که نیمی 

از جمعیت کشور هستند از همکاران 
پاکدست و متخصص بهره مند است.

 نوربخ��ش با بی��ان اینکه هزینه 
سازمان تأمین اجتماعی در سال جاری 
بطور میانگین ماهیانه 3400 میلیارد 
تومان بوده است که منابع این تعهدات 
و هزینه ها نیز توس��ط سازمان فراهم 
ش��ده است، گفت:  سال 93 دو اتفاق 
افتاد که باعث بهبود خدمات به جامعه 
و بهره مندی اقشار گوناگون شد و البته 
هزینه های سازمان تأمین اجتماعی را 

بطور چشم گیری افزایش داد.
وی افزای��ش 25 درصدی حقوق 
بازنشس��تگان و اجرای ط��رح تحول 
نظام س��لامت را عوامل اصلی افزایش 
هزینه های سازمان تأمین اجتماعی در 
سال 93 برشمرد و ادامه داد: بیش از 
2200 میلیارد تومان در هر ماه بابت 
مستمری بازنشستگان هزینه می شود و 
ماهیانه 550 میلیارد تومان برای خرید 
خدمت به مراکز درمانی طرف قرار داد 

می پردازیم. 

نوربخش اعلام کرد

برخورد بدون اغماض با تخلفات مالی در سازمان تامین اجتماعی 

مصرف چهار فرآورده نفتی کشور از ابتدای امسال تا پایان بهمن ماه، 
به بیش از 73 میلیارد لیتر رسید.

به گزارش  ش��انا، در بازه زمانی یادش��ده 73 میلیارد و 299 میلیون و 600 
هزار لیتر انواع فرآورده نفتی ش��امل بنزین، نفت گاز، نفت سفید و نفت کوره در 
نقاط مختلف کش��ور توزیع و مصرف ش��ده است. مصرف بنزین کشور در 11 ماه 
امسال، 23 میلیارد و 251 میلیون و 200 هزار لیتر بوده است.برپایه این گزارش، 
نفت گاز مصرفی کل کشور نیز در 336 روز امسال به 34 میلیارد و سه میلیون 
و 200 هزار لیتر رسید که 25 میلیارد و 132 میلیون و 800 هزار لیتر آن سهم 
بخش غیرنیروگاهی بوده اس��ت. همچنین، از ابتدای امس��ال تا پایان بهمن ماه، 
میلیارد و 259 میلیون و 200 هزار لیتر نفت سفید در کشور توزیع و مصرف  سه 
ش��ده اس��ت. در همین بازه زمانی،مصرف نفت کوره کشور به 12 میلیارد و 786 

میلیون لیتر رسیده است.
 این گزارش حاکی اس��ت: میانگین روزانه مصرف ف��رآورده بنزین از ابتدای 
امس��ال تا پایان بهمن ماه، 69 میلیون و 200 هزار لیتر، نفت گاز 101 میلیون 
و 200 ه��زار لیت��ر، نفت س��فید 9 میلی��ون و 700 هزار لیتر و نف��ت کوره نیز 

38 میلیون لیتر بوده است.

از ابتدای سال تا پایان بهمن ماه
 مصرف ٤ فرآورده نفتی کشور 
به بیش از ٧3 میلیارد لیتر رسید

دبیر کانون صنای�ع غذایی از 
ارائه پیش�نهادی ب�ه دولت برای 
مقابله با گران فروش�ی در بخش 

محصولات غذایی خبر داد.
کاوه زرگران در گفت وگو با فارس 
اظهار داش��ت: در پیش��نهادی که از 
سوی تولیدکنندگان محصولات غذایی 
به دولت ارائه ش��ده است، تغییر نحوه 
قیمت گ��ذاری محص��ولات غذایی را 
خواس��تار ش��ده ایم و بر این اس��اس، 
پیشنهاد کردیم که به جای درج قیمت 
مصرف کننده بر روی کالا، قیمت درب 

کارخانه بر روی محصول درج شود.
وی ادام��ه داد: پیش��نهاد م��ا به 
اجرای��ی  مع��اون  ش��ریعتمداری، 
رئیس جمهور و رئیس س��تاد تنظیم 
بازار اس��ت که قیمت درب کارخانه بر 

روی کالاها قید شود.
زرگران با بیان اینکه در حال حاضر 

محص��ولات غذایی ب��ا قیمت مصرف 
کننده عرضه می ش��وند، توضیح داد: 
هزینه توزیع محصولات غذایی و سود 
فروش��نده در دنیا 18 ت��ا 21 درصد 
است و ساختار توزیع کشورهای دیگر 
معمولا به صورت فروشگاه های بزرگ 
تنظیم ش��ده و توزی��ع مویرگی کالا 

صورت نمی گیرد.
وی ادامه داد: این در حالی اس��ت 
ک��ه در ایران به دلی��ل کوچک بودن 
مراکز عرضه کالا، توزیع کالا هزینه بر 
است و فروشندگان نیز سود بیشتری را 
درخواست می کنند و خواستار دریافت 

سود 50 درصدی هستند.
وی افزود: ب��ه همین دلیل، مواد 
غذای��ی در ایران 25 درصد گران تر به 

دست مصرف کننده می رسد.
دبیر کان��ون صنایع غذایی اظهار 
داشت: برای حل این مشکل، پیشنهاد 

درج قیمت درب کارخانه بر روی کالا را 
به دولت ارایه کردیم تا فروشندگان در 
عرضه محصول با یکدیگر رقابت کنند.
وی ب��ا بی��ان ای��ن ک��ه معمولا 
تخفیف های فصلی در همه جای دنیا 
برای مصرف کنندگان اعمال می شود، 
گفت: به دلی��ل نظام غلط موجود در 
ای��ران، مراکز کوچک عرضه کالا، این 
تخفیف ه��ا را برای خودش��ان لحاظ 
می کنند و به مشتری منتقل نمی کنند.
زرگران با اش��اره به عرضه برخی 
مواد غذایی در فروشگاه های زنجیره ای 
ب��ا تخفیف، گفت: قیمت تمام ش��ده 
صنعت غذا کاهشی نداشته و فقط در 
برخی موارد مانند قیمت جهانی روغن، 
نوساناتی داشتیم اما در نهایت هزینه 
تولید، این کاهش را جبران می کند و 
به همی��ن دلیل تغییر قیمتی صورت 

نگرفته است.

پیشنهاد تولیدکنندگان محصولات غذایی به دولت 
برای مقابله با گران فروشی

معاون وزیر راه و شهرس�ازی 
گفت: در قطعه یک آزادراه تهران- 
ش�مال، چینی ها تعیی�ن تکلیف 
ش�دند و تجهیز کارگاه نیز انجام 

گرفت.
علی ن��ورزاد در جمع خبرنگاران 
از آغاز عملی��ات چینی ها از فروردین 
94 خبر داد و افزود: قطعه چهارم این 
آزاد راه از 20 اسفند باز شده و تلاش 
می کنی��م دو قطعه به ج��اده موجود 
وصل ش��ود. ن��ورزاد همچنین درباره 
قطعه چهار آزادراه تهران- ش��مال که 
هم اکنون در دس��ت برخی اصلاحات 
جزئی و مس��دود است توضیح داد: در 
راستای تسهیل سفر برای مسافرانی که 
قصد تردد به استان های شمالی کشور 
و به خصوص نوشهر، چالوس و تنکابن 
را دارند، برنامه ریزی شده تا این قطعه 
از 20 اسفند ماه امسال برای استفاده 

مردم باز شود.
معاون وزیر راه و شهرسازی درباره 
برنامه ریزی دولت برای تعیین تکلیف 
نهایی این آزادراه پرحاشیه بیان کرد: 
آزادراه تهران- ش��مال یک مگاپروژه 
به طول 121 کیلومتر اس��ت؛ قطعات 
دو و س��ه این آزادراه مسیر هایی 100 
درص��د کوهس��تانی، صعب العبور و با 
ارتف��اع 2 هزار متر اس��ت و اعتبارات 

فراوانی نیاز دارد.
وی یاد آور ش��د: ب��رای رفاه حال 
شهروندان تلاش می کنیم هر قطعه از 
پروژه که تکمیل می شود زیر بار عبور 

ترافیک رفته و استفاده شود.
مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه 
زیربناهای حمل و نقل افزود: در همین 
راستا قطعه چهار این آزادراه که پیش از 
این بهره برداری ش��ده ب��ود، به دلیل 
ب��روز برخی مش��کلات، هم اکنون در 

حال رفع نقص است اما از 20 اسفند 
ماه برای تس��هیل تردد ها زیر بار عبور 
می رود. معاون وزیر راه و شهرس��ازی 
اظهار داشت: همچنین با اتمام قطعه 
یک آزادراه، این مسیر به جاده موجود 
متصل ش��ده و موجب کاهش مسیر 
ت��ردد فعلی ب��ه می��زان 60 کیلومتر 
خواهد شد. نورزاد اظهار داشت: قطعه 
یک آزادراه تهران- شمال را تا 2 سال 
آین��ده تحویل می دهی��م و به زودی 
خبرهای خوش��ی درباره ای��ن آزادراه 

برای مردم خواهیم داشت.
مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه 
زیربناه��ای حمل و نقل با بیان اینکه 
تعامل دولت با بنیاد مس��تضعفان به 
عنوان ش��ریک دولت در ای��ن پروژه 
مطلوب اس��ت، اضافه کرد: همچنین 
مشاوران قطعات 2 و 3 آزادراه تهران- 

شمال قطعی و انتخاب شده اند.

مع�اون وزیر نیرو در امور برق 
و انرژی  اعلام کرد ایران پیشنهاد 
رس�می خ�ود ب�رای واردات 500 
مگاوات برق از کش�ور آذربایجان 
را ب�رای جب�ران کس�ری برق در 

تابستان ارائه کرده است. 
هوشنگ فلاحتیان در گفت و گو با  
خبرگزاری فارس در خصوص اینکه آیا 
برای جلوگیری از خاموشی برق علاوه 
بر مدیری��ت تقاضا اقدام��ات دیگری 
ص��ورت خواهید داد،گفت: براس��اس 
یکی از س��ناریوها اگ��ر پیک مصرف 

برق تابس��تان 94 به 52 هزار مگاوات 
برسد، پاسخگویی به این میزان بار کار 
بس��یار دشواری است، اما اگر پیک بار 
مصرف برق بین 50 تا 51 هزار مگاوات 
مدیریت شده و مدیریت تقاضا صورت 

گیرد، خاموشی برق نخواهیم داشت.
ب��ا  اینک��ه  ب��ه  اش��اره  ب��ا  وی 
و  صورت گرفت��ه  برنامه ریزی ه��ای 
همکاری مردم در صرفه جویی مصرف 
برق، خاموشی نخواهیم داشت، اظهار 
داشت:اگر مردم در سال 94 در مقایسه 
با س��ال جاری، 10 درصد صرفه جویی 

ک��رده و از ل��وازم پرمصرف اس��تفاده 
نکنند، خاموشی برق نخواهیم داشت.

وی تاکی��د کرد: متوس��ط میزان 
خاموش��ی برای هر مشترک در کشور 
روزانه دو دقیقه و سالانه بیش از 700 
دقیقه اس��ت اما میزان خاموش��ی در 
کشورهای پیش��رفته تنها سالانه 10 
دقیقه است، پس لزوم فرهنگ سازی 
سراسری در صرفه جویی مصرف برق 

یک ضرورت است.
فلاحتیان ب��ا تاکید ب��ر اینکه 
پیش بینی ها از این حکایت دارد که 

در پیک بار سال آینده تراز تولید و 
مصرف برق حداقل 3 هزار مگاوات 
با کس��ری مواجه خواهد شد اظهار 
داشت:پیش��نهادی ب��ه جمه��وری 
آذربایجان برای واردات برق و جبران 
کس��ری برق در تابستان ارائه کرده 
ایم که امیدواریم این توافق حاصل 
ش��ود تا حداکثر 500 مگاوات برق 
در فص��ل تابس��تان از این کش��ور 

تامین کنیم.
مع��اون وزیر نی��رو در امور برق و 
انرژی با اشاره به اینکه صرفه جویی 10 

درصدی در مصرف برق موجب کاهش 
20 هزار میلیارد تومانی در هزینه های 
دولت در اح��داث نیروگاه های جدید 
خواه��د ب��ود گف��ت: اگر م��ا بتوانیم 
فقط در مصرف س��وخت نیروگاه های 
کش��ور با هدف اقتص��اد مقاومتی 20 
درص��د صرفه جویی کنیم، براس��اس 
قیمت های بین المللی سوخت، حدود 
20 هزار میلیارد تومان معادل بودجه 
عمرانی کل کشور امکان کاهش هزینه 

وجود دارد.
فلاحتی��ان اف��زود: ای��ن درحالی 

اس��ت که وزارت نیرو همه ساله برای 
پاسخ گویی به رش��د تقاضا و افزایش 
مصرف برق کشور که به طور متوسط 
سالانه هشت درصد رشد دارد، سالانه 
به احداث چهار هزار تا پنج هزار مگاوات 
واحد جدی��د نیروگاهی اقدام می کند 
و اگر مش��ترکان بخش ه��ای خانگی، 
صنایع، تجاری، کشاورزی و ... حدود 
10 درصد در مصرف برق صرفه جویی 
کنن��د، در چنین ش��رایطی، ظرفیت 
کنونی نیروگاه های کشور کفاف مصرف 

را می کند.

پیشنهاد ایران به آذربایجان برای واردات  برق در تابستان

رئیس سازمان خصوصی سازی 
گفت: در برخی خصوصی سازی ها  
با وجود انتق�ال مالکیت از بخش 
دولت�ی به بخ�ش خصوص�ی اما 
مدیریت منتقل نمی شود و کماکان 

در دست دولت باقی می ماند.
میرعل��ی اش��رف عب��دالله پوری 
حسینی در نشست علمی و تخصصی 

با موض��وع آسیب شناس��ی و اجرایی 
واگذاری س��هام دولتی بر موسس��ات 
و نهاده��ای عمومی غیردولتی، افزود: 
خصوصی س��ازی را می ت��وان انتق��ال 
مالکی��ت و مدیریت از بخش دولتی و 
غیردولتی به منظور افزایش بهره وری 

و کارایی تعریف کرد.
وی اضافه کرد: تجربه  جهانی نشان 

داده که دولت بنگاهدار خوبی نبوده و 
نمی تواند باشد و بخش خصوصی این 
کار را بهت��ر از دول��ت انجام می دهد، 
بنابرای��ن باید بخ��ش خصوصی را به 
منظور تصدی  گری در اموری که اجازه 
حضور در آن دارد یاری و کمک کرد.

خص��وص  در  حس��ینی  پ��وری 
واگ��ذاری س��هام دول��ت در قالب رد 

دی��ون نیز گف��ت: بح��ث رد دیون و 
واگذاری بخش��ی از دارایی و س��هام 
دول��ت در قالب طلب دولت به بخش 
شبه دولتی و خصوصی، روش مناسبی 
برای اجرای سیاست خصوصی سازی 
در کش��ور نیس��ت. معاون وزیر امور 
اقتصادی و دارای��ی افزود: رد دیون و 
تس��ویه بدهی به بخش غیردولتی که 

ب��ه جای پول آنها، بخش��ی از س��هام 
دولت به غیردولتی ها داده می شود به 
معنای خصوصی سازی نیست و به هیچ 
عنوان رقابت را در بخش های اقتصادی 
ایج��اد نمی کند و در اصل نه  تنها این 
موض��وع در تعریف خصوصی س��ازی 
نیست بلکه رد دیون در تضاد با اهداف 
خصوصی س��ازی است. وی با اشاره به 

اینکه دولت های نهم و دهم مصوبات 
زیادی در ارتباط با رد دیون داشتند، 
افزود: اج��رای این مصوبات به مفهوم 
خصوصی سازی نیست و ما در کشور، 
بخش خصوصی  قدرتمند، ثروتمند و 
شجاع کم داریم و باید شرایط و قوانین 
به ش��کلی باش��د که بخش خصوصی 

واقعی حضور بیشتری داشته باشد.

رئیس سازمان خصوصی سازی:                                        مدیریت در برخی خصوصی سازی ها هنوز دولتی است


